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سید صالحی: 
برای هدایت تیم ملی 
شانس گزینه خارجی 
بیشتر از داخلی است

  شکست گرایی 
 در مصر نقطه عطف او خواهد شد

ایسنا: سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، با بیان 
اینکه محمدرضا گرایی سردار تیم ماست، تاکید 
کرد: قطعا شکست او در مسابقات مصر زمینه ساز 
کسب مدال طلا در رقابت های جهانی ۲۰۲۳ 
خواهد شد. حسن رنگرز در گفتگو با ایسنا، درباره 
نمایش دور از انتظار محمدرضا گرایی در تورنمنت 
رنکینگ مصر و شکست سنگین ۸ بر صفر مقابل 
حریف گرجستانی، اظهار کرد: گرایی یک هفته 
قبل از اعزام در حین تمرین دچار آسیب دیدگی 
سطحی از ناحیه قرنیه چشم شد و بخاطر توصیه 
پزشک چند روزی تمرین را رها کرد. سرمربی تیم 
ملی کشتی فرنگی، افزود: از آنجا که از قبل مقرر 
شده بود وی عازم رقابت های رنکینگ مصر شود، 
او نیز عازم این مسابقات شد تا اگر شرایط لازم را 
داشت به مصاف رقبا برود. وی تصریح کرد: ما برای 
کسب نتیجه به این تورنمنت نیامدیم و هدف کادر 
فنی شناخت هر چه بیشتر نقاط ضعف و قوت 
فرنگی کاران در فاصله ۶ ماه مانده تا مسابقات بود. 

خارجازمستطیلسبز

  The Best مارکا: جایزه  
به مسی می رسد

روزنامه مارکا پیش بینی کرد که لیونل 
مسی با پشت سرگذاشتن ام باپه و کریم بنزما 
جایزه بهترین بازیکن جهان را به دست آورد. 
به گزارش مارکا، The Best جایزه ای است 
که هر ساله فیفا به بهترین بازیکن جهان اهدا 
می کند. فدراسیون بین المللی فوتبال فیفا بعد 
از پایان جام جهانی سه نامزد نهایی کسب 
عنوان بهترین بازیکن جهان در سال ۲۰۲۲ را 
اعلام کرد. لیونل مسی، کیلیان ام باپه و کریم 
بنزما سه نامزد نهایی کسب این جایزه معتبر 
هستند. مارکا پیش بینی کرد که مسی بتواند 
این جایزه را به دست آورد. این روزنامه معتبر 
نوشت: مسی نسبت به بنزما و ام باپه شانس 

بیشتری برای این جایزه دارد.

خبـــــر

پرشانس ترین گزینه هدایت تیم ملی کنار رفت؟!

قلعه نویی انصراف داد! 

سالپنجم
شماره1502

آرمان ملی: در حالی که فدراسیون 
فوتبال از 5 گزینه داخلی خواسته بود تا 
برنامه های خود را برای نشستن روی نیمکت 
تیم ملی بدهند روز گذشته امیر قلعه نویی و 

مهدی تارتار انصراف خود را اعلام کردند. 
 تصمیم قلعه نویی 

سرمربی سابق تیم ملی که پرشانس ترین 
گزینه داخلی هم به نظر می رسید، از این 
ماجرا کنار کشید. امیر قلعه نویی روز گذشته 
با انتشار یک استوری رسما این موضوع را 
اعلام کرد. او در این استوری نوشت: از اظهار 
لطف و ابراز نظرهایتان ممنونم خوشحالم که 
همیشه فرصتی بوده برای خدمت به شما. این 
بزرگ ترین نعمتی است که خدا در اختیار ما 
قرار داده و اگر لیاقتش را داشته باشیم در 
آینده هم چنین خواهد بود. با این حال با 
توجه به شرایط موجود بحث سرمربیگری 
در تیم ملی را به دیگر دوستان واگذار می کنم 
و از این مساله انصراف می دهم. البته همانند 
دوره پیشین که افتخار هدایت تیم ملی نصیبم 
شده بود، برنامه مدونی را با مشورت دوستان 
متخصص آماده کرده بودم که در آینده و در 
صورت لزوم در اختیار مردم قرار خواهم داد. 
با در نظر گرفتن این موضوع که نام برخی از 
همکاران خوبم از جمله یحیی گل محمدی، 
محمد ربیعی و مجتبی حسینی در فهرست 
فدراسیون خالی بود، امیدوارم تیم ملی دوباره 
به شرایط خوب و امیدوار کننده بازگردد. هم 
چنین برای مردم ایران آرزوی سلامتی دارم. 
به امید گذر از مشکلات اقتصادی و به امید 
یک سال بهتر و توأم با موفقیت برای همه 

ایرانیان. 
متن تارتار

مهدی تارتار سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن 
هم از هدایت تیم ملی فوتبال ایران انصراف 
داد. این در حالی است که منتقدین بارها به 
اسامی اعلام شده انتقاد کردند و گزینه های 
ایرانی لیست تحت فشار زیادی قرار دارند. 
تارتار نظراتش را در صفحه مجازی اش 
منتشر کرد که در بخشی از آن آمده است: 
»با سلام خدمت همه هموطنان عزیز و مردم 
دوست داشتنی کشورم. هفته گذشته من 

نیز همچون سایر گزینه ها، نامه فدراسیون 
فوتبال مبنی بر ارائه برنامه برای هدایت 
تیم ملی فوتبال را دریافت کردم که باتوجه 
به قید محرمانه بودن این نامه، ترجیح دادم 
واکنشی به آن نداشته باشم. اما حالا دوست 
دارم از مسئولان فدراسیون فوتبال از این بابت 
تشکر کنم. همچنین و ضمن احترام به تمام 
مربیان خارجی که به نظرم حضور آنها باعث 
پیشرفت فوتبال ایران )بازیکنان و مربیان( 
می شود، دوست دارم از مسئولان فدراسیون 
بابت اعتماد به سرمربیان ایرانی تشکر کنم. 
برای من، حضور در بین گزینه های هدایت 
تیم ملی کشورم مایه مباهات است و از این 
بابت بسیار خوشحالم. این برای من که از 
کودکی همراه و هوادار تیم ملی بودم، باعث 
افتخار است اما برایم جای سوال و تعجب 
دارد که چرا در بین گزینه ها نام دو چهره مهم 
مربیگری فوتبال ایران، علی دایی و یحیی 
گل محمدی، قرار ندارد؟ ضمن خسته نباشید 
به دوست و همکارم یحیی گل محمدی برای 
تلاش هایش در پرسپولیس، امیدوارم علی 
دایی عزیز و دوست داشتنی نیز هرچه زودتر 
به صحنه فوتبال ایران بازگردد، همچنین از 
امیر خان قلعه نویی تقاضا دارم در صورت 
امکان از هدایت تیم ملی فوتبال کشورمان 
کناره گیری نکنند.  باتوجه به فشردگی 
تمرینات در روزهای اخیر و تمرکز روی 

بازی حساس تیممان مقابل مس کرمان، 
فراغت لازم برای تهیه و ارائه برنامه موردنظر 
مسئولان فدراسیون فوتبال را نداشته و از این 

بابت معذرت خواهی می کنم.«
 نظر فرکی 

حسین فرکی در گفت وگو با ایلنا، پیرامون 
اینکه به عنوان گزینه هدایت تیم ملی فوتبال 
ایران مطرح شده است، اظهار داشت: بله در 
رسانه ها نوشته شده. هنوز برنامه ارائه ندادم، 
اما از من خواسته شده که برنامه خودم را 
ارائه کنم. وی در پاسخ به این سوال که آیا در 
شرایط فعلی می پذیرد که به عنوان سرمربی 
تیم ملی فعالیت کند، گفت: چون فرصت 
دارم به این قضیه فکر می کنم تا ۲ یا ۳ روز 
دیگر برای پاسخگویی به فدراسیون فرصت 
دارم. مربی سابق تیم ملی فوتبال ایران درباره 
شرایط فعلی تیم ملی فوتبال ایران عنوان 
کرد: فوتبال که بالاخره در لحاظ حاضر 
لیگ، جار و جنجال ها و حاشیه است که 
باید به وسیله بازیکنان و مربیان باید اصلاح 
شود. فرکی درباره اینکه چه تیم هایی مدعی 
قهرمانی لیگ برتر، هستند، تصریح کرد: آن 
چیزی که مشخص است مدعیان خودشان 
را از بقیه تیم های لیگ برتر جدا کردند. 
استقلال، پرسپولیس، سپاهان مدعیان اصلی 
هستند در ادامه تراکتور و گل گهر می توانند 
شانس داشته باشند.  گزینه هدایت تیم ملی 

اینکه به نظر او در این مقطع گزینه داخلی یا 
خارجی هدایت ملی پوشان را به عهده بگیرد، 
اظهار داشت: قبلا نظرم را گفتم به مربی ایرانی 
فرصت بدهند. به قول معروف دیگر نسل 
مربیان ما تغییر کرده است حالا وقت آن است 

که به مربیان ایرانی فرصت بدهند.  
 وضعیت نکونام

جواد نکونام یکی از گزینه های هدایت 
در  که  حالی  در  هم  آن  است  تیم ملی 
حساس ترین زمان ممکن هدایت فولاد را 
کنار گذاشت. فولاد خوزستان به واسطه 
سال ها حضور نکونام در تیم اوساسونا از 
یکسو و همچنین حضور مربیان و بازیکنان 
اسپانیایی در تیم فولاد یعنی »روبرتو تورس« 
و »الکس آلگریا« زیر ذره بین رسانه های 
اسپانیا قرار دارد. به همین دلیل استعفای 
نکونام هم ساعاتی پس از اعلام آن در نشست 
خبری، در اسپانیا مخابره و دلیل آن احتمال 
حضور این مربی در تیم ملی ایران عنوان شد! 
وب سایت diariodenavarra در این 
خصوص نوشت: »نکونام پس از صعود فولاد 
به مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان 
آسیا بمبی را به زمین انداخت. بازیکن سابق 
اوساسونا پس از پیروزی یک بر صفر برابر 
الفیصلی گفت: این آخرین بازی من بود. من 
دیگر روی نیمکت نخواهم بود. این تصمیم 
را به دلیل شرایط سختی که برای ما فراهم 
کردند، گرفتم. در این دیدار روبرتو تورس 
در ترکیب اصلی بود. با این حال نکونام با 
وجود این دستاورد تاریخی برای ایران، 
ترجیح داد استعفا دهد. رسانه های داخلی 
حکایت از آن دارند که نکونام ممکن است 
سرمربیگری تیم ملی را برعهده بگیرد. این 
آرزوی بزرگ نکونام بود وقتی که کفشهایش 
را آویخت )از فوتبال خداحافظی کرد( او پس 
از بازی در نشست مطبوعاتی تاکید کرد: این 
آخرین بازی من بود. من دیگر روی نیمکت 
فولاد نمی نشینم. من دو جام بردم و در لیگ 
قهرمانان آسیا شرکت کردیم اما شایستگی 
تیم و بازیکنانم بیش از اینهاست. چون در 
یک ماه گذشته این موضوع رعایت نشد، دیگر 

اینجا نخواهم بود.«

   مهمانی 
 بعد از تمرین روز پنجشنبه استقلال اعضای این 
تیم راهی رستورانی در غرب شهر تهران شدند و 
ساعتی در کنار یکدیگر بودند. حالا مشخص شده 
که این مهمانی توسط مهدی قائدی ترتیب داده 

شده است. 

       کاپیتان ها 
 در حاشیه تمرین دیروز مجتبی حسینی 
سرمربی پیکان جلسه ای را با کاپیتان های تیم 
خود برگزار کرد و از آنان خواست تا برای ایجاد 
اتحاد هرچه بیشتر بین بازیکنان در مسابقات 

آینده تلاش کنند. 

           شاگرد
در روزهایی که پرسپولیس برای داشتن یک 
بررسی  ر  نتظا ا در  هفته  نوک چندین  مهاجم 
گزینه های مختلف خارجی ماند، حالا سپاهان از 
شهریار مغانلو بهره می برد که روزگاری شاگرد یحیی 

بود و به قهرمانی هم رسیده بود. 

ت
شــ

سنو
عک

کوتاه
تسنیم:  کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال از رد 
شدن دو شکایت باشگاه پرسپولیس خبر داد. به گزارش سایت 
رسمی فدراسیون فوتبال، کمیته وضعیت دو رأی خود را درباره 
باشگاه پرسپولیس اعلام کرد که به شرح زیر است: »با توجه به 
شکایت باشگاه پرسپولیس از مهدی حق تعالی، کمیته وضعیت 
پس از بررسی پرونده نسبت به دعوی خواهان قرار رد صادر 
کرد. همچنین در پرونده دیگر شکایت باشگاه پرسپولیس از 
آریا برزگر، کمیته وضعیت نسبت به دعوی خواهان قرار رد 

صادر کرد.« 
فارس: سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان توضیحاتی را در 
خصوص شرایط این تیم ارائه کرد. وحید شمسایی در خصوص 
آخرین وضعیت تیم ملی فوتسال کشورمان، اظهار داشت: بازهم 
تغییراتی داشتیم و تیم خیلی جوان شده است. این بازیکنان 
باید قطعا در آینده نقش مهمی برای فوتسال ایفا کنند. سرمربی 
تیم ملی فوتسال ایران گفت: در تورنمت تایلند می توانند به 
خودباوری برسند. برای ما نتیجه مهم است ولی مهمتر این است 
که بازیکنان پخته شوند و به شرایط بازی رسمی برسند. آنها در 
کنار تیم تجربه اردوی خارج از کشور را ندارند. وی تصریح کرد: 
بازیکنان تیم باید به قابلیت ذهنی برسند. خیالمان راحت است. 

آنها از دل لیگ انتخاب شده اند. 

بیــنالمــلل
سون گوران اریکسون سرمربی سابق تیم ملی انگلیس رسما 
تصمیم خود را برای کناره گیری از فوتبال به دلایل سلامتی 
اعلام کرد. به گزارش فوتبال ایتالیا، سون گوران اریکسون 
سرمربی سوئدی از تصمیم خود برای کناره گیری از دنیای 
فوتبال خبر داد. او اولین بار در سال ۱۹۸۴ وارد ایتالیا شد 
و سه سال را در رم سپری کرد. پس از این، او دو فصل را در 
فیورنتینا گذراند و سپس راهی بنفیکا شد و سه سال را در آنجا 
گذراند. اریکسون در سال ۱۹۹۲ با هدایت سمپدوریا به سری 
آ بازگشت و در سال ۱۹۹۷ راهی لاتزیو شد و در آنجا باشگاه را 
به دومین اسکودتوی تاریخ خود رساند.  این مربی که خیلی ها 
او را به خاطر حضور در تیم ملی انگلیس می شناسند، در یک 
بیانیه مطبوعاتی تصمیم خود را برای کناره گیری از دنیای 
فوتبال اعلام کرد. این مربی ۷5 ساله به عنوان مدیر ورزشی 
تیم دسته سومی کارلستاد در زادگاهش سوئد کار می کرد. 
او درباره این اقدام خود گفت: من تصمیم گرفته ام به خاطر 
مراقبت از سلامتی وظایف عمومی خود را محدود کنم و از 
دنیای مربیگری کنار رفتم. من از شما دوستان و آشنایان برای 
همه حمایت ها تشکر می کنم. از شما می خواهم که به تصمیم و 

که حریم خصوصی من احترام بگذارید.  اریکسون 
در فصل -۲۰۰۰ ۱۹۹۹ به عنوان مربی 

سال سری آ انتخاب شد، چندین افتخار 
بزرگ در ایتالیا از جمله قهرمانی در 

لیگ، چهار کوپا ایتالیا و دو سوپرکاپ 
ایتالیا کسب کرد. پس از جدایی 

از لاتزیو در سال ۲۰۰۱، 
سرمربی سوئدی پنج سال 
هدایت انگلیس را سپری 
کرد و در دو جام جهانی و 
یورو در سال ۲۰۰۴ روی 

نیمکت این تیم بود.

دیدگـــــاه
هنوز چیزی برای پرسپولیس تمام نشده است 

ابراهیماسدی
کارشناس فوتبال 

 یکی از مهم ترین بازی های پرسپولیس در این فصل مسابقات 
فوتبال ایران دیدار با سپاهان بود که در این برهه شکست مقابل 
این تیم در جام حذفی می توانست پرسپولیس را وارد بحران و 
بی انگیزگی کند، اما پرسپولیس به خوبی از اهمیت این دیدار 
آگاه بود و در نهایت با پیروزی در اصفهان انگیزه و روحیه 
بالایی برای ادامه پیکارهای این فصل پیدا کرد.  کادر فنی و 
بازیکنان پرسپولیس می دانستند از بازی مقابل سپاهان چه 
چیزی می خواهند و از همان ابتدا هم برای برد پای به میدان 
گذاشتند. گل اول بازی هم توسط پرسپولیس به ثمر رسید و 
بازی فوق العاد ه ای را از ۲ تیم به خصوص سرخ پوشان دیدیم. 
پرسپولیس در دیداری سخت مقابل تیم قدرتمند سپاهان 
با شناخت درست از این تیم فرصت های گلزنی زیادی روی 
دروازه آنها ایجاد کرد که در نهایت توانست با نتیجه ۴ بر ۲ به 
پیروزی برسد. پرسپولیس در تمام بازی ها با برنامه و استراتژی 
مشخص مقابل هر تیم وارد میدان می شود. در چند دیدار 
گذشته پرسپولیس در لیگ برتر، داوران به خوبی سوت نزدند 
و عادلانه قضاوت نکردند تا بازیکنان تمرکزشان را در هر کدام 
از بازی ها از دست بدهند، اما پرسپولیس در بازی با سپاهان 
بهترین عملکرد تیمی خود را به نمایش گذاشت تا نشان دهد که 
انتقادات اخیر از یحیی گل محمدی در عدم نتیجه گیری خوب 
بی مورد بوده است.  پریرا در بازی با سپاهان بسیار موفق عمل 
کرد و نشان داد که مهاجم بسیار خوبی است. تو به خوبی خود را 
در موقعیت گلزنی قرار می داد و از قدرت سرزنی بالایی برخوردار 
بود. او بسیار مثمرثمر بازی کرد و در خدمت تیم بود. یک فرصت 
بسیار خوب گل را که با دروازه بان سپاهان تک به تک شده بود 
تا بیرون زد و یک پنالتی هم به دست آورد. به طور حتم می تواند 
در بازی های بعدی تأثیرگذاری بیشتری داشته باشد.  مسلما 
هر بازی در رقابت های لیگ برتر سخت خواهد بود و تیم بالای و 
پایین جدول ندارد، پرسپولیس هم نباید برای ادامه مسیر خود 
تیمی را دست کم بگیرد. البته بازیکنان با پیروزی که مقابل 
سپاهان به دست آوردند مطمئنا با روحیه و انگیزه بالایی به 
مصاف نفت مسجدسلیمان خواهند رفت. این دیدار در ورزشگاه 
آزادی برگزار می شود و پرسپولیس حتما باید از امتیاز میزبانی به 
نحو احسن استفاده کند و با کسب حداکثر امتیاز از این مسابقه 
همچنان در رقابت کورس قهرمانی بماند و مجدداً به صدر 
جدول بازگردد.  پرسپولیس در این فصل لیگ برتر نتایج خوبی 
گرفته است و هم اکنون نیز در بین تیم های صدر جدول قرار 
دارد و هنوز چیزی برای پرسپولیس تمام نشده است. ۱۰ هفته 
به پایان لیگ باقی مانده است و باید مدیریت باشگاه، کادر فنی و 
بازیکنان با تمرکز بالا به مصاف حریفان خودشان بروند تا امسال 
با قهرمانی بتوانند دوباره دل هواداران پرسپولیس را شاد کنند. 

عزت اللهی: 

شادی گل هالند؟ آن را از فیفا یاد گرفتم
کشورمان  فوتبال  تیم ملی  هافبک  عزت اللهی  سعید   
گفت وگویی را با سایت فدراسیون فوتبال به شرح زیر انجام 

داده است: 
 سعید! از آخرین وضعیت خودت به ما بگو. سال جدید 

میلادی را هم با گلزنی آغاز کردی. 
خب خدا را شکر این اتفاق رخ داد. پس از یک تعطیلی طولانی 
مدتی که لیگ دانمارک نسبت به لیگ های دیگر دارد یک اردوی 
حدود دو ماهه در ترکیه بین دو نیم فصل داشتیم و کارمان را 
آغاز کردیم. در حال حاضر چون در صدر قرار داریم، تک تک 
مسابقات برای ما حکم فینال را دارد. در این بازی هم خوب بودیم 

و خوشحالم سال نو میلادی را با گلزنی آغاز کردم. 
 درباره شادی گلت صحبت کن. از نظر خیلی ها به 

شادی گل هالند یا رشفورد شباهت داشت. 
آن صحنه که موقعیت گل پیش آمد کمتر کسی شاید فکر 
می کرد من سر توپ بزنم. وقتی این کار را انجام دادم مدافع 
حریف دیگر جلویم نبود. این صحنه برایم جذاب بود و سعی 
کردم با شادی گلم نشان بدهم چه تصمیم خلاقانه ای گرفته ام. 

پس از این اتفاق، خودم خیلی خوشحال شدم و شادی گلم هم 
یک شباهت هایی به گل رشفورد داشت. وقتی نشستم خیلی ها 
فکر کردند شادی گل هالند را انجام داده ام اما واقعیت این است 
اینطور نیست. چون من اکثر اوقاق فراغتم را پلی استیشن بازی 
می کنم و شادی گلم را از بازی فیفا یاد گرفته بودم و دوست 

داشتم آن را انجام بدهم. 
 شرایط خودت در وایله چطور است؟

من دیر به تیم اضافه شدم اما خوشحالم روند خوبی داریم. 
امیدوارم این تیم به بالاترین سطح برگردد. من یک سال دیگر با 
ویل بولدکلوب قرارداد دارم و پیشنهاد تمدید هم داشته ام.فعلا 

تصمیم گیری نکرده ام. 
 حدود سه ماه از جام جهانی گذشته اما اشک های تو 
به خاطر عدم صعود در ذهن همه نقش بست. آن لحظه 

چه حسی داشتی؟ 
 هنوز سخت است برایم درباره جام جهانی صحبت کنم. وقتی 
به تیم ملی و زحماتی که برای آن تیم کشیده شد، تلاش بازیکنان 
و کادر فنی و فدراسیون و عوامل همراه نگاه می کنم حسرت 

می خورم. اشک های آن شب من بغض و گریه هایم در چند سال 
فوتبال حرفه ای بود. در آن لحظه از خود بیخود شده بودم و همه 
سختی های این سال ها جلوی چشمم بود. حق تیم ملی صعود بود. 
متأسفانه این اتفاق رخ نداد. همه امید داریم و انسان به امید زنده 
است. باید از نتایج درس بگیریم و در دوره بعدی از مرحله گروهی 
صعود کنیم. باید از همین الان شخصیت تیمی و پتانسیلی که 
داریم را به کار بگیریم. از ته دل دوست داشتم صعود کنیم و 
این هم به خاطر مردم کشورم بود. مردم عزیزی که به رغم همه 
مشکلاتی که داشتند از تیم ملی حمایت کرده اند.کوچک ترین 

حق این عزیزان صعود ما بود که شرمنده شان شدیم.  
 سرمربی جدید تیم ملی به زودی انتخاب می شود. در 

این باره چه نظری داری؟
من به عنوان بازیکن در جایگاهی نیستم که برای تیم ملی 
تعیین تکلیف کنم. بدون شک افرادی که در این باره تصمیم 
می گیرند دلسوزانه و با بررسی همه جوانب روند را پیش می برند. 
برای تیم ملی باید بهترین تصمیم گرفته شود. این نسل حرف های 
زیادی برای گفتن دارد. من به عنوان یک بازیکن و یک سرباز با 
افتخار در خدمت تیم ملی هستم. در این سال ها بحث همدلی و 
تیم بودن در تیم ملی بوده است.  کار ما در جام ملت ها سخت 
است، اما چیزی نیست که بچه های تیم ملی با کمک مسئولین و 

پشتوانه مردم نتواننند انجام دهند. 

سید مهدی سید صالحی  کارشناس فوتبال 
کشورمان در خصوص برنامه های فدراسیون 
فوتبال برای انتخاب سرمربی تیم ملی صحبت 

کرد. 
گزینه های  شدن  مطرح  مورد  در   
سرمربیگری تیم ملی فوتبال ایران چه 

نظری دارید؟
اگر قرار بر آوردن مربی ایرانی است با توجه به 
بالا بودن میانگین سنی در تیم ملی و لزوم پوست 
اندازی در این تیم، مربی داخلی نیاز به حمایتی 
دارد که ۴ تا 5 سال زمان برای اجرای برنامه ها و 
اهداف مدنظرش داشته باشد. اگر هدف آوردن 
سرمربی خارجی است باید همان زمان را به او 
بدهیم تا تیم ملی را متحول کند. اینکه فردی را 
سرمربی تیم ملی کنند و به او یکسال زمان دهند 
بدون شک اهداف خود را نمی تواند اجرایی کند. 
اگر سرمربی تیم ملی چه داخلی و چه داخلی، 
زمانی برای تغییر نسل پیدا نکند به موفقیت 
خاصی دست نمی یابد. القای تفکرات سرمربی به 
بازیکنان در ۱۰ ماه تا یک سال ممکن نیست و در 

مدت طولانی امکان پذیر است.
 بیش از دو ماه از جام جهانی گذشته و 
مهدی تاج رئیس فدراسیون گفته تلاش بر 
این است تا در فیفادی ماه آینده تیم ملی با 
سرمربی اصلی خود به مصاف حریفان برود!

 در کشورهایی که فوتبال پیشرفت محسوسی 
کرده پس از جام جهانی برای دوره بعدی 
برنامه ریزی می کنند و هر روزی که برنامه ای 
را در حال اجرا هستند برنامه آن را سه تا چهار 
سال قبل ریخته اند و اگر اصلاحی برای اجرای 
بهتر باشد از چند ماه جلوتر اقدامات لازم را انجام 
داده اند. نگاه حرفه ای به این شکل است که 
باید تمامی جوانب هر برنامه ای را سنجید تا به 
بهترین شکل اجرا شود و البته که باید برنامه ها 
کاربردی باشند.   اگر زمانی را برای تغییر و تحول 
در تیم ملی در نظر می گیریم با توجه به زمانی که 
نیاز است گزینه داخلی بر خارجی اولویت دارد. 
چون از فضای فوتبال ایران شناخت دارد و این 
شناخت نزد سرمربی خارجی نیست مگر اینکه 
دستیار ایرانی برای سرمربی خارجی گذاشته 
شود که اصولاً مربیان خارجی اعتماد چندانی به 
دستیار ایرانی ندارند. به همین خاطر اگر سرمربی 
خارجی انتخاب می شود زمان بیشتری نیاز دارد 
تا با شناخت از فضای فوتبال ایران کار را پیش 
ببرد. سرمربی باید مهره هایش را بشناسد و اگر 
اعتماد به بازیکن جوان می شود نیاز به بازیکنی 
است که بتواند بار فنی تیم را به دوش بکشد. 
نام فلیکس سانچز سرمربی اسپانیایی سابق تیم 
ملی قطر برای تیم ملی ایران مطرح شده که او 
توانست پیشرفت خوبی را در چند سال با قطر 
داشته باشد و با این تیم قهرمان جام ملت های 

آسیا ۲۰۱۹ شد.  
 امیر قلعه نویی انصراف خود را اعلام 

کرد!
 با انصراف امیر قلعه نویی به نظرم شانس گزینه 
خارجی بیشتر از داخلی است چون قلعه نویی در 
متن استعفایی که گذاشته بود به این نکته اشاره 
کرده بود که برنامه مدونی داشته که در صورت 

لزوم به مردم ارائه می کند.
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 مایلی کهن: 

 دستمزد 20 روز کی روش از درآمد 30 سال خبرنگاران بیشتر است
سرمربی سابق تیم ملی ایران در خصوص شرایط این 
روزهای فوتبال ایران صحبت کرد. محمد مایلی کهن در 
گفت وگو با ایلنا پیرامون تاخیر انتخاب سرمربی جدید 
تیم ملی اظهار داشت: گاهی اوقات قضیه را بیش از حد 
شلوغ می کنیم طبیعی است که دلم می خواهد ایران در 
جام ملت ها موفق شود اما یادمان نرود این مسابقات دی 
ماه سال آینده برگزار می شود و هنوز خیلی از کشورهای 
آسیایی سرمربیان خود را مشخص نکرده اند. وی درباره 
دستمزد سرمربی پرتغالی در مدت ۲۰ روزه هدایت تیم ملی 
در جام جهانی، تصریح کرد: دستمزد کی روش در همین 
بیست روز بیشتراز دستمزدی بود که خبرنگاران ایرانی طی 

۳۰ سال کار دریافت می کنند. وی در مورد اهمیت تیم ملی 
امید عنوان کرد: تیم امید همیشه به فوتبال ما خدمت 
کرده است. در دوره ای که من خودم سرمربی این تیم بودم 
بازیکنان بسیار ارزشمندی داشتیم؛ از سید مهدی رحمتی و 
وحید طالب لو گرفته تا ایمان مبعلی، جواد کاظمیان، محرم 
نویدکیا و... سرمربی سابق تیم ملی ایران با مقایسه رفتار 
مورایس و ساپینتو، تصریح کرد: شما نوع حرکات ریکاردو 
ساپینتو را ببینید و آن را با وقار و منش ژوزه مورایس روی 
نیمکت سپاهان مقایسه کنید. واقعاً باید بگویم این کجا و 
آن کجا. به نظرم ساپینتو خیلی جاها فیلم بازی می کند. 
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره شرایط سرخ 

پوشان عنوان کرد: یحیی گل محمدی را خیلی دوست دارم 
ولی به نظرم الان در پرسپولیس چوب کارهای خودش را 
می خورد. ایشان ابتدای فصل همه دستیاران خود را کنار 
گذاشت و مربیان خارجی در بسته آورد افرادی که قبلا با آنها 
کار نکرده بود و شناخت کافی نسبت به این نفرات نداشت 
طبیعی است که چنین مسائلی روی روند نتیجه گیری 
تیم تاثیر می گذارد. وی با انتقاد از سطح فنی دیاباته اظهار 
داشت: با شخصیت آقای شیخ دیاباته کاری ندارم. به نظرم 
پرسپولیس با شیخ دیاباته در زمین ۱۰ نفره است. شما اصلا 
شکل دویدن او را ببینید. در کمال احترام فکر می کنم این 

بازیکن به نوعی بازیکن تیم پیشکسوتان است!


